

10 OCAK 2026
ÇALIŞAN GAZETECİLER
GÜNÜ RAPORU



Av. Dr. M. Sezgin TANRIKULU

Diyarbakır Milletvekili

CHP Genel Başkan Yardımcısı

TBMM İnsan Haklarını İnceleme Komisyonu
Başkanvekili

Musa Anter

Uğur Mumcu

Metin Göktepe...

2025 yılında Türkiye’de

- -En az- **49** gazeteci saldırıya uğradı...
- -En az- **60** gazeteci hapis/para cezasına mahkum edildi...
- -En az- **39** gazeteci tutuklandı...
- -En az- **115** gazeteci gözaltına alındı...
- -En az- **175** gazeteci hakkında soruşturma açıldı...
- -En az- **70** gazeteci hakkında dava açıldı...
- -En az- **1** basın kuruluşu polis tarafından basıldı...

Dicle Fırat Gazeteciler Derneği’nin verilerine göre 2026 Ocak ayı itibarıyla **26** gazeteci cezaevinde bulunuyor...

Uluslararası Sınır Tanımayan Gazeteciler örgütünün 2025 “Dünya Basın Özgürlüğü Endeksi”nde Türkiye, **159.** sırada...

“Düşünceyi ifade özgürlüğü” ve “basın özgürlüğü” temel insan haklarıdır...

2025 yılında ise “basın özgürlüğü” gazetecilerin ve halkın değil, iktidarın tahammül sınırlarının konusudur

1961 yılında kabul edilen 212 sayılı Basın Kanunu, basın ve ifade özgürlüğünün hukuki altyapısını oluşturmayı amaçlamıştı. Ancak bugün Türkiye’de bu haklardan söz etmek yalnızca normatif bir iddia olmaktan öteye geçemiyor:

Basın hem fiilen baskı altında hem de uluslararası sıralamalarda alarm veriyor.

Düşünceyi ifade özgürlüğü ve basın özgürlüğü ulusal ve uluslararası belgelerde temel insan hakları arasında sayılırken, Türkiye bu alanı korumakta zorlanıyor.

Uluslararası Sınır Tanımayan Gazeteciler (RSF) Örgütünün 2024 Dünya Basın Özgürlüğü Endeksine göre Türkiye, 180 ülke arasında **158.** sırada yer aldı ve hala “çok vahim” kategorisinde sınıflandırılıyor; bu sıralamada Filistin, Yemen, Venezuela, Pakistan, Somali ve Libya gibi ülkelerin gerisinde bulunuyor.

2025 raporunda ise, Türkiye bir sıra daha düşerek **159.** sıraya geriledi ve basın özgürlüğü göstergesi düşük seviyede kaldı.

İktidarın medyayı sermaye ve siyasi çıkarlar etrafında şekillendirme çabaları, eleştirel yayın kuruluşlarına yönelik ekonomik baskılar, cezalar ve hukuki kısıtlamalar bağımsız medyayı zayıflatmaya devam ediyor.

Bu tablo, Türkiye’de basın özgürlüğünü hala bir hak olarak yaşayamadığımızın açık göstergesidir.

Bugün ülkemizde gazeteciler güvencesizlik koşullarında çok düşük ücretlerle çalıştırılıyor. Resmi ya da gayri resmi yollardan uygulanan sansür ve baskıların getirdiği oto sansür gerçeğin yazılmasını, söylenmesini her gün biraz daha zorlaştırıyor. Haberleri iktidarın hoşuna gitmediği için onlarca gazeteci tutuklu bulunuyor. Yüzlerce gazeteci de yargılanıyor.

Erişim Engelleme Kararları: İfade Özgürlüğü Derneği'nin verilerine göre, Aralık 2024 itibarıyla **1.264.506** alan adı ve web sitesi 852 farklı kurum ve hakimliklerin kararıyla engellenmiş durumda...

5651 sayılı “İnternet Ortamında Yapılan Yayınların Düzenlenmesi ve Bu Yayınlar Yoluyla İşlenen Suçlarla Mücadele Edilmesi Hakkında Kanun”un 9 maddesinin 2024 yılında Anayasa Mahkemesi tarafından iptal edilmesinden sonra sulh hukuk hakimlikleri ağırlıklı olarak yasanın 8/A maddesi (milli güvenlik ve kamu düzeninin korunması) uyarınca erişim engeli kararı vermeye başladılar.

ÖLDÜRÜLEN GAZETECİLER



Hakan Tosun

10 Ekim 2025 gecesinden sonra haber alınamayan çevre savunucusu gazeteci Hakan Tosun, 13 Ekim 2025 tarihinde Başakşehir Çam ve Sakura Şehir Hastanesi Yoğun Bakım Servisinde yaşamını yitirdi.

Ailesiyle en son 10 Ekim akşamı İstanbul'da evine dönerken iletişim kuran Hakan Tosun, Esenyurt'ta eve giderken yolda darp edildi ve baygın halde bulundu. *“Üzerinden kimlik ya da herhangi bir belge çıkmayan Tosun'un, bilinci kapalı şekilde hastaneye getirildiği ancak kaydı bulunmadığı için ailesine ulaşamadığı”* iddia edildi.

Polis tutanaklarına göre, Hakan Tosun 10 Ekim'i 11 Ekim'e bağlayan gece, saat 00.35'te Esenyurt Mehmet Akif Mahallesi'nde bilinci kapalı halde bulundu. Ancak Başakşehir Çam ve Sakura Devlet Hastanesi polisinin Esenyurt Mevlana Polis Merkezi'ni arayarak bilgi vermesi 11 Ekim saat 02.52'yi buldu.

AKP iktidarı döneminde Türkiye’de öldürülen gazeteciler:

- **Yaşar Parlak:** Silvan Mücadele, Silvan-18 Ağustos 2004
- **Hrant Dink:** Agos, İstanbul-19 Ocak 2007
- **İsmail Cihan Hayırsevener:** Güney Marmara’da Yaşam, Bandırma-19 Aralık 2009
- **Metin Alataş:** Azadiya Welat, Adana-4 Nisan 2010
- **Haydar Meriç:** Rumeli 39, Kırklareli-18 Haziran 2011
- **Nuh Köklü:** İstanbul-17 Şubat 2015
- **Mustafa Cambaz:** İstanbul-15 Temmuz 2016
- **Hazım Özsu:** Bursa Osmangazi-15 Mart 2021
- **Güngör Arslan:** Ses Kocaeli, Kocaeli-19 Şubat 2022
- **Hakan Tosun:** Bağımsız, İstanbul-13 Ekim 2025
- İhmal nedeniyle 24 Aralık 2022 tarihinde yaşamını yitiren Halk TV çalışanı **Uğur Yanıkel...**

Gazetecilere Saldırılar

2025 yılında çok sayıda gazeteci (-en az- **49**), gelişmeleri izlerken ya da haberleri nedeniyle tehdit edildi, şiddet maruz kaldı. Türkiye’de eylemleri izleyen gazetecilerin polis tarafından zor kullanılarak engellenmesi ile sık sık karşılaşsak da Mart ayında Ekrem İmamoğlu ve CHP’lilerin gözaltına alınıp tutuklanması üzerine gerçekleşen protesto gösterilerinde polislerin gazetecilere tavrı “zor kullanarak engellemenin” ötesinde “hedef alarak saldırıya” dönüştü.

- Mersin’in Akdeniz ilçesinde belediyeye kayyım atanmasını protesto eylemini izleyen PİRHA muhabiri **Fatoş Sarıkaya**, polisler tarafından tartaklandı, görüntü alması engellendi (13 Ocak 2025).
- Van Büyükşehir Belediyesi’ne kayyım atanmasını protesto eylemini izleyen Jinnews muhabiri **Rabia Önver**, Mezopotamya Ajansı muhabirleri **Bilal Babat**, **Mehmet Güleş**, gazeteciler **Behçet Bayhan**, **Ruşen Takva** ve **Medine Mamedoğlu** tartaklanarak, ters kelepçe uygulanarak gözaltına alındı (15 Şubat 2025).
- Saraçhane meydanından Taksim’e yürümek isteyenlere polis müdahalesini izleyen gazetecilere göz yaşartıcı gaz kullanarak müdahale edildi. BirGün muhabirleri **Ebru Çelik**, **Deniz Güngör**, sendika.org muhabiri **Zişan Gür** fiziksel şiddete maruz kaldı (23 Mart 2025).
- Newroz kutlamalarını izlemek için Türkiye’ye gelen Belçikalı gazeteci **Chris Den Hond**’un İstanbul Havalimanında Türkiye’ye girişine izin verilmedi. Hond, sınırışı edildi (21 Mart 2025).
- BirGün gazetesi muhabiri **İsmail Arı** haber nedeniyle tehdit edildi (Mayıs-Temmuz 2025).
- Sosyal medyada İsmail Arı’nın tehdit edildiği haberini alıntılaman gazeteci **Osman Çaklı** da tehdit edildi (Mayıs 2025).
- Sözcü muhabiri **Evren Demirdaş**, Elazığ Belediye Meclisinin ekim ayı toplantısını izledikten sonra binadan

çıkarken saldırıya uğradı. Olayda, Demirdaş'ın burnu kırıldı. Demirdaş, haberleri nedeniyle defalarca hedef gösterildiğini ve tehdit edildiğini söyledi (1 Ekim 2025):

- Halk TV muhabiri **Umut Taştan**, gazeteci Hakan Tosun'un öldürülmesi nedeniyle tutuklanan kişinin yakınları tarafından tehdit edildi (Ekim 2025).
- Evrensel gazetecisinin İzmir Alsancak Kıbrıs Şehitleri caddesinde bulunan bürosuna 12 Ağustos 2025 gecesı saat 01.30 sıralarında silahlı saldırı düzenlendi.